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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro sociální politiku ZHMP   

ZÁPIS z 33. jednání 
Výboru pro sociální politiku ZHMP konaného dne 19. 5. 2022 ve 14:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 
     

 
Přítomni: Mgr. Eva Horáková, Ing. Jakob Hurrle, Martin Arden, JUDr. Petr Lachnit, JUDr. Petr Novotný, Zdena 

Štěpánková, Ing. Alexandra Udženija, Magdalena Valdmanová, Ing. Monika Weinerová  
Omluveni: prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., Lucie Kubesa  
Nepřítomni:   
Hosté: Mgr. Terezie Hradilková,  Mgr. Martin Kahánek   
Jednání řídil: Mgr. Eva Horáková, předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP      
 

 
Text zahájení: 

Jednání bylo předsedkyní Výboru zahájeno v 14:02. Kromě stálých hostů se jednání zúčastnili ředitel Centra komunitních 
služeb Pro život, Mgr. Martin Kahánek a specialistka transformace systému sociálních služeb z odboru SOV, Mgr. Terezie 
Hradilková.  

V úvodu jednání paní předsedkyně omluvila nepřítomné členy Výboru, paní Radní Johnovou a zástupce odboru SOV. 
Začátku jednání se neúčastnili Ing. Alexandra Udženija a JUDr. Petr Lachnit. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Volba ověřovatele zápisu 

2. Schválení programu jednání 

3. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

4. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti, schválených ZHMP 

5. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44082) 

6. Sloučení organizací Domov pro seniory Chodov a Domov pro seniory Pyšely (R-44082) 

7. Sloučení organizací Domov Zvíkovecká kytička a Domov pro osoby se zdravotním postižením Lochovice (R-
44082) 

8. Sloučení organizací Domov sociálních služeb Vlašská a Centrum komunitních služeb Pro život (R-44082) 

9. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44188) 

10. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44222) 

11. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Svojšice 

12. Informace o výběrovém řízení na ředitele / ředitelku odboru sociálních věcí MHMP 

13. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 
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1. Volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0191 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
ověřovatele zápisu 33. jednání Výboru, kterým je Martin Arden 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

2. Schválení programu jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Pozn.: Program jednání byl ex-post doplněn o tři nové body. Během rozpravy u bodu č. 5, Informace o tiscích v 
sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44082), byl vznesen požadavek na rozdělení usnesení na tři samostatná 
usnesení. Paní předsedkyně tomuto návrhu vyhověla. Nikdo ze členů Výboru proti tomuto procesnímu postupu 
nevznesl námitku ani připomínku. 

Usnesení č. U-VS-0192 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
program 33. jednání Výboru v předloženém znění 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

3. Vzetí na vědomí zápisu z minulého jednání 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Ve 14:07 se k jednání připojila Ing. Alexandra Udženija. 

Usnesení č. U-VS-0193 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
zápis z dubnového jednání Výboru v předloženém znění 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

4. Souhrnná informace o tiscích v sociální oblasti, schválených ZHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila tisky, které byly schválené ZHMP v dubnu tohoto roku. Dále paní předsedkyně 
upozornila členy Výboru na snahučlenky ZHMP Marty Gellové o udělení finanční podpory projektu společnosti 
WOMEN FOR WOMEN, o.p.s. a její iniciativě vyjádřila podporu. 

Usnesení č. U-VS-0194 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
informaci o tiscích v sociální oblasti schválených ZHMP v dubnu 2022 
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přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

5. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44082) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila materiál R-44082 k záměru na sloučení vybraných příspěvkových organizací v 
působnosti SOV MHMP s účinností od 1.1.2023, jehož předmětem je návrh na sloučení Domova pro seniory Chodov 
s Domovem pro seniory Pyšely, Domova Zvíkovecká kytička s Domovem pro osoby se zdravotním postižením 
Lochovice a Domova sociálních služeb Vlašská s Centrem komunitních služeb Pro život. Paní předsedkyně uvedla, že 
ředitelky a ředitelé dotčených příspěvkových organizací měli možnost se k návrhu na sloučení vyjádřit, někteří z nich 
vystoupili na minulých jednání Výboru. Písemná vyjádření ředitelů byla zaslána členům Výboru prostřednictvím e-
mailu. Doplňující informace včetně vlastního vyjádření ke sloučení příspěvkových organizací zaslala členům Výboru 
rovněž paní Radní Johnová. Paní předsedkyně poděkovala odboru SOV za precizní zpracování důvodové zprávy a 
zdůraznila, že hlavním důvodem pro sloučení příspěvkových organizací je optimalizace provozních nákladů a sloučení 
organizací má čistě administrativní charakter.  
 
Paní předsedkyně otevřela diskusi k tomuto bodu a předala slovo Zdeně Štěpánkové. Paní Štěpánková vyjádřila svůj 
nesouhlas se sloučením Domova Zvíkovecká kytička s Domovem pro osoby se zdravotním postižením Lochovice. Paní 
Štěpánková zpochybnila důvody pro sloučení těchto příspěvkových organizací, a to především úsporu provozních 
nákladů.   
 
Do příspěvku paní Štěpánkové vstoupila Ing. Alexandra Udženija, která rovněž vyjádřila nesouhlas se slučováním 
DOZP Lochovice a Domova Zvíkovecká kytička a podpořila argumenty paní Štěpánkové. Kritizovala především 
nedostatečné informování klientů těchto zařízení, jejich rodinných příslušníků a opatrovníků o plánovaných 
změnách. Po ukončení svého vstupu se ve 14:18 omluvila se zbylé části jednání. 
 
Paní Štěpánková dále kritizovala, že ke sloučení dochází čtyři měsíce před komunálními volbami. Vzhledem k tomu, 
že nebyl přítomen žádný zástupce odboru SOV vznesla paní Štěpánková požadavek na odložení hlasování o tomto 
bodu.  
 
Na návrh paní Štěpánkové zareagovala paní předsedkyně, která vysvětlila, že z procesních důvodů již není možné 
odložit hlasování o tomto bodu, jelikož nebyly vzneseny žádné námitky či připomínky při schvalování programu 33. 
jednání Výboru (tj. k bodu č. 2). 
 
V reakci na tuto informaci předložila paní Štěpánková vlastní návrh usnesení následujícího znění: 
 
"Výbor pro sociální politiku HMP žádá odbor sociálních věcí o písemné vysvětlení a odůvodnění: 
1) Jaké jsou důvody ke sloučení DOZP Lochovice a Domov Zvíkovecká kytička, 
2) jak je tato změna promítnuta do Střednědobém plánu rozvoje sociálních služeb na území hlavního města Prahy  
na období 2022 - 2024, ani v Programovém prohlášení RHMP  není ani zmínka. 
3) jaké jsou ekonomické ukazatele této změny, protože opatření uváděná v tisku R - 44082 jsou zavádějící 
4) jak bude vedeno sloučené zařízení, pokud ředitel Domova  Zvíkovecká kytička nemá volné kapacity a na všechny 
úkony si bude muset najmout nové zaměstnance a rozšiřovat např. kuchyň." 
 
Paní předsedkyně předala slovo JUDr. Petru Novotnému, který dal procesní návrh na rozdělení usnesení na tři 
samostatné body s tím, že se bude o každém sloučení hlasovat samostatně. 
 
Do rozpravy se připojila rovněž Ing. Monika Weinerová, která členům Výboru na příkladu fungování sociálních služeb 
ve Zlínském kraji poukázala na skutečnost, že není běžné, aby každé sociální zařízení mělo své vlastní vedení.  
 
Následně bylo slovo uděleno Martinovi Ardenovi, který členy Výboru upozornil, že finance ušetřené na 
administrativních a provozních nákladech díky sloučení příspěvkových organizací mohou být využity na zlepšení 
sociálních služeb. Na Martina Ardena navázala i paní předsedkyně, která ještě jednou zdůraznila, že se jedná pouze o 
administrativní změnu, která povede k efektivnějšímu fungování sociálních služeb a výrazným finančním úsporám. 
 
V závěru rozpravy paní Štěpánková znovu vyjádřila svůj nesoulas se slučováním příspěvkových organizací 4 měsíce 
před volbami a zdůraznila, že sloučením nedojde k úspoře financí, jelikož pan ředitel Domovu Zvíkovecká kytička 
předpokládá, že kvůli transformaci sociálního zařízení bude nezbytné navýšit personál. 
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Paní předsedkyně přistoupila na návrh JUDr. Novotného a navrhla hlasovat o každém ze tří sloučení v rámci 
samostatného usnesení. S tímto návrhem souhlasila i paní Štěpánková. Nikdo proti tomuto postupu nevznesl žádnou 
námitku. 
 

6. Sloučení organizací Domov pro seniory Chodov a Domov pro seniory Pyšely (R-44082) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0196 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
záměr na sloučení organizací Domov pro seniory Chodov a Domov pro seniory Pyšely, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

7. Sloučení organizací Domov Zvíkovecká kytička a Domov pro osoby se zdravotním postižením Lochovice (R-44082) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0197 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
záměr na sloučení organizací Domov Zvíkovecká kytička a Domov pro osoby se zdravotním postižením 

Lochovice, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 5, proti: 1, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

 

8. Sloučení organizací Domov sociálních služeb Vlašská a Centrum komunitních služeb Pro život (R-44082) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 

Usnesení č. U-VS-0198 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
záměr na sloučení organizací Domov sociálních služeb Vlašská a Centrum komunitních služeb Pro život, ke 

schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

9. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44188) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila materiál  R-44188 k návrhu na poskytnutí dotací hlavního města Prahy pro rok 2022 v 
oblasti sociálních služeb na základě "Programu podpory registrovaných sociálních služeb pro poskytovatele 
sociálních služeb, kteří poskytují sociální služby zejména na území hl. m. Prahy nebo občanům hl. m. Prahy pro rok 
2022“ a úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2022, a uvedla členy Výboru do dané problematiky. 

Usnesení č. U-VS-0199 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
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tisk R-44188, k návrhu na poskytnutí dotací hlavního města Prahy pro rok 2022 v oblasti sociálních služeb na 
základě "Programu podpory registrovaných sociálních služeb pro poskytovatele sociálních služeb, kteří 
poskytují sociální služby zejména na území hl. m. Prahy nebo občanům hl. m. Prahy pro rok 2022 “ a 
úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2022, ke schválení ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

10. Informace o tiscích v sociální oblasti předkládaných ZHMP (R-44222) 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně představila materiál  R-44222 k návrhu na poskytnutí individuální jednorázové neinvestiční 
účelové dotace společnostem Agency for Migration and Adaptation AMIGA, z.s., Fokus Praha z. ú., Green Doors, z. 
ú., a Terapeutická linka Sluchátko, z. ú. a schválení úpravy rozpočtu vlastního hlavního města Prahy v kap. 05. Výše 
uvedené organizace žádají o jednorázovou dotaci v celkové výši 3.263.700 Kč na zajištění komplexních 
psychosociálních potřeb a podpory pro uprchlíky z Ukrajiny. 

Usnesení č. U-VS-0200 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  
tisk R-44222, k návrhu na poskytnutí individuální jednorázové neinvestiční účelové dotace společnostem 

Agency for Migration and Adaptation AMIGA, z.s., Fokus Praha z. ú., Green Doors, z. ú., a Terapeutická 
linka Sluchátko, z. ú. a schválení úpravy rozpočtu vlastního hlavního města Prahy v kap. 05, ke schválení 
ZHMP 

přijato, pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

11. Plnění úkolů uložených 30. Výborem: Svojšice 

 
Paní předsedkyně uvedla členy do situace a odkázala je na zprávu odboru SOV, která obsahuje výstupy z metodické 
návštěvy příspěvkové organizace Centrum komunitních služeb Pro život (dříve DZR Svojšice). Paní předsedkyně dále 
představila hosty, kteří byly k tomuto bodu přizváni. Následně dostala slovo Mgr. Terezie Hradílková, která členům 
Výboru ve své prezentaci představila nedůstojné a nevyhovující podmínky, ve kterých klienti DZR Svojšice žili, když 
domov přebírala, a nastínila změny, které se pod jejím vedením odehrály (pozn.: prezentace bude členům Výboru 
rozeslána společně se zápisem z tohoto jednání). Transformaci domova Svojšice a jeho aktuální stav a vyhlídky 
následně přiblížil členům Výboru současný ředitel Mgr. Martin Kahánek. V závěru tohoto bodu doplnila paní 
předsedkyně rozpravu o své dojmy z návštěvy Domova Svojšice (nyní již Centra komunitních služeb Pro život) a 
poděkovala hostům za účast.  

12. Informace o výběrovém řízení na ředitele / ředitelku odboru sociálních věcí MHMP 

Předkladatel: předsedkyně Výboru pro sociální politiku ZHMP 
 
Paní předsedkyně uvedla členy Výboru do situace a odkázala je na materiál, který byl členům výboru zaslán 
prostřednictvím e-mailu. Jednalo se o oznámení výběrového řízení. Paní předsedkyně členům sdělila, že výběrové 
řízení proběhlo, nicméně nikdo z kandidátů však nebyl na pozici ředitele či ředitelky odboru zvolen. 

Usnesení č. U-VS-0201 

Výbor pro sociální politiku ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
informaci o výběrovém řízení na ředitele / ředitelku odboru sociálních věcí MHMP 

přijato, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 
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13. Různé 

 
V rámci bodu různé představila paní předsedkyně členům Výboru Iniciativu Hlavák, která zajišťuje základní potřeby 
uprchlíkům, kteří v současnosti přespávají v budově Hl. nádraží v Praze, a požádala členy Výboru o podpoření této 
Inciativy.  
 
Dále byla v rámci bodu různé byla diskutována forma následujících Výborů, které jsou plánovány na 9. června a 1. 
září. Z červnového jednání Výboru se omluvil JUDr. Novotný.  
 

 

 
 

 

Paní předsedkyně poděkovala členům i hostům za účast a jednání ukončila v 15:37. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: Martin Arden, člen Výboru pro sociální politiku ZHMP  
Zapsal: Eva Filipová, MHMP - OVO MHMP   

 
 
 
 
 
 
  
  
 


